
1 (2)

SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till energi- och näringsminister Ebba Busch (KD)

2022/23:785 Fossilfri järn- och stålproduktion

SSAB:s, LKAB:s och Vattenfalls satsning på Hybrit handlar om att utveckla en 
fossilfri värdekedja för järn- och stålproduktion. Det hela handlar om en 
omfattande omställning som enligt SSAB:s planer ska pågå till omkring 2030. 
Ett stort antal nya arbetstillfällen, fossilfri produktion som reducerar 
koldioxidutsläppen samt en helt ny kvalitativ nivå för svensk stålindustri är det 
som kan bli resultatet.

Utdragna tillståndsprocesser och ett icke-transparant system för fördelning av el 
är två problem som projektet möter. Fördelningen av el står i nuvarande system 
inte i relation till vad samhällsnyttan kräver. Tidsutdräkt på båda dessa punkter 
kan leda till svårigheter som försvagar den svenska positionen såtillvida att 
andra länder går snabbare fram med liknande investeringar. I såväl USA som 
Finland är intresset stort.

Det måste vara ett grundläggande samhällsintresse att bästa möjliga 
förutsättningar skapas för framtidsinriktade projekt av detta slag.

Med anledning av detta vill jag fråga energi- och näringsminister Ebba Busch:

 

Vilka åtgärder avser ministern att vidta för att stödja och underlätta 
omställningen av stålindustrin och dess värdekedja vad gäller 
såväl fördelningen av el som förkortade tillståndsprocesser?

………………………………………

Peter Hultqvist (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-06-14
Besvaras senast
2023-06-21 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


